
Referat ældrerådsmøde den 12. juni 2023 kl. 8.45 – 12.30 Skovalleen 32 A 

Afbud: Jane Hermansen.  
Deltagere Inge – Lise, Birgit, Conny, Bent, Bjarne, Jan, Lars, Erik, Ebbe og Peter 

 

1. Møde med Ældre Sagens lokalbestyrelse repræsenteret ved John Hansen, John 
Olsen, Tom Ahlqvist samt Pia Kjær. 

Rundvisning i huset på Skovalleen 32 A  

Dialogmøde:  

John Hansen fortalte om huset samt udfordringer inklusiv ældrepolitiske. 

Ældrerådet var blevet opfordret til generel snak om arbejdet i ældrerådet og hvilke 
udfordringer vi møder i det kommunale regi/samarbejde.  

Spørgsmål fra ældresagen: Kan vi blive hinandens forudsætninger for det politiske 
arbejde? 

Der blev drøftet eksempler på emner man kunne arbejde samme om.  

Udvalg for Ældre og Omsorg samt Centerchef, deltog ikke i mødet, idet der var holdt 
ekstra møde den 25. maj 2023. De emner, som herudover ønskes drøftet tages op på 
mødet i august 2023. 

2. Godkendelse af dagsordenen. 
    Godkendt med tilføjelse af høringer (4.g) og dialog om fuldforplejning (4.h) 

3. Godkendelse af referater fra 15. maj samt 25. maj 2023. 
    Begge referater godkendt 

4. Orientering samt beslutninger om ikke afsluttede sager. 

a. Seniorfestival er alt afklaret - inkl. økonomi? 
Bemanding er på plads onsdag og torsdag fra 10 – 18. Der er sendt opgørelse til de 4 
deltagere, som forventes at indgå om kort tid. 
b. Møde i Regionsældreråd den 9. juni 2023. 
Drøftelse af repræsentantskabsmødet, herunder manglende deltagelse af ministeren. Der 
afgives høringssvar til Sundhedsaftalen fra regionen. Ældrerådet forventer at få 
kommunens bemærkninger i høring. Herudover indlæg om sundhedsaftalen, 
Velfærdsrådets arbejde og bl.a. ventetid vedr. demens.  
c. Bestyrelsesmøde i Danske Ældreråd 25. maj 2023.  
Danske Ældreråds formål blev klarlagt. Dagsorden er intern, men referater går ud til 
ældrerådets medlemmer. Forretningsorden blev godkendt. Der blev aftalt mødekalender 
for det kommende år. Der er 7 ansatte i administrationen for Danske Ældreråd.   
d. Evaluering af møde den 25. maj med Udvalget for Ældre og Omsorg. 
Generelt en god og positiv stemning. Boligpolitik herunder evt. renoveringer og 
nybygninger tages op i udvalget. Tilsynsrapporterne blev drøftet, herunder ældrerådets 
opgørelse sammenholdt med den officielle. Visitationspolitik blev drøftet. Fælleskøkkenets 
økonomi og hvor meget der blev aftaget af Guldborgsund Kommune fra Fælleskøkkenet. 
Det blev foreslået at drøfte besparelse på ældreområdet og om ældrerådet kunne foreslå 
besparelser. Se punkt 5 a. 



e. Møde i Nr. Alslev om aktiviteter. 
Der blev aftalt et møde mere med det formål at etablere aktiviteter i Nr. Alslev området.  
f. Nyt fra åbne aktiviteter 
Nye aktiviteter er aftalt i Gedser bl.a. ture og fællesspisning.  
g.                Høringer 
Høringer vedr. fællesindkøb af brystproteser og parykker blev udarbejdet og fremsendes til 
kommunen.  
h.                Overgang til fuld forplejning 
Ældrerådet anbefaler, at alle plejehjemsbeboere fremover overgår til fuldforplejning.  

5. Orientering samt beslutninger fra formanden: 

a.                Dialog og planlægning af forslag til spareplaner fra ældrerådet. I øjeblikket er der en 
igangværende fabrikation af et sparekatalog udviklet af kommunen, da der skal spares 10 mio. i år 
og 25 mio. 2024. Ældre og Omsorgsudvalget ønsker, at ældrerådet kunne bidrage med forslag, 
ingen ønsker at det skal berøre kerneopgaverne såsom pleje og omsorg. 
Ældrerådet ønsker fremlæggelse af sparekatalog til høring, men forudsætte, at besparelser ikke 
vedrører opgaver indenfor kerneopgaver og omsorg. Ældrerådet kan dog foreslå, at man 
analyserer organisationen dels i administrationen, dels på de enkelte plejehjem.  

b.                Facebook problematik. 
Ældrerådet ønsker ikke enkeltsager på Facebook.  

6. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

a. Facebook 
Der er stadig stigning i interessen for ældrerådet på Facebook.   
b. Teknik, Klima og Miljø samt Trafiksikkerhedsråd 
Der rettes henvendelse til kommunen vedr. trafiksikkerhedsrådet. 
c. Økonomi og budgetter 
Ældrerådet afventer økonomiudvalgets gennemgang af økonomiopfølgningen d.d. og 
konsekvenser.  
d. Socialsektoren 
Ingen bemærkninger 
e. Fagudvalg 
Ingen bemærkninger   
f. Økonomi ved kasserer 
Følger budget 

 

 7. Eventuelt. 
Referat vedr. beslutningsdygtighed fra udvalgsmødet i april undrer.  
FN-dagen 1. oktober drøftes med Ældre Sagens koordinationsudvalg om det er ide med et 
arrangement.   

 8. Næste møde 14. august 2023  

Peter Müller 
referat 


